
  
 

A sportszervezet sportfejlesztési programja a 2012 -es évadra 
vonatkozóan 

Helyzetelemzés, létesítmény feltételek, valamint a sportszervezet jelenlegi helyzetének 
bemutatása 

 

Szakosztályunk bemutatása 
 

Az 1935-ben alapított Ceglédi Vasutas Sport Egyesület 13 szakosztálya közül a labdarúgó 
szakosztály a legnagyobb. A szakosztály a Ceglédi Vasutas Sportegyesület égisze alatt, annak 
megalakulása óta (1935) működik.  
Az utánpótlás nevelése 10 korosztályban történik. Az utánpótlás csapatok közül négy, (U-19, 
17, 15, 13) az országos II. osztályú bajnokságban játszik, míg a többiek (U-11, 10, 9,8,7,6) az 
előírásoknak megfelelő területi elven szerveződő, illetve az MLSZ által szervezett 
tornarendszerű bajnokságokban szerepelnek. Legkisebb korosztályunk az U-6-os. A 10 
korosztályban jelenleg 10 edzővel dolgozunk. Kollégák közül 8 fő mellékállásban, 2 fő 
főállásban foglalkozik a gyerekekkel. Az edzők UEFA „A” és „B”, valamint MLSZ „D”, 
valamint testnevelő tanári  diplomákkal rendelkeznek. Képesítés nélkül senki sem foglalkozik 
gyerekekkel.  
A Ceglédi Vasutas Sportegyesület felnőtt labdarúgói a Nemzeti Bajnokság másodosztályában 
szerepelnek.  
Ezen kívül az öregfiúk csapatával az idősebb korosztály is képviseltetheti magát. 
 
A szakosztály létszáma a felnőtt és öregfiúk csapatának játékosaival együtt 226 fő.  
Utánpótlásunk létszáma:203 fő ebből versenyengedéllyel rendelkezők száma 149 fő.  
 
Eredményeink az elmúlt években 
 
A Ceglédi Vasutas Sportegyesület felnőtt labdarúgói a 2006/2007 évi harmadosztályú 
bajnokság megnyerésével – sporttörténelmet írva – 33 év után kerültek fel ismét a Nemzeti 
Bajnokság másodosztályába. Legjobb eredményünk a másodosztályban U-13-ban bajnoki 
arany-, U-15-ben pedig bronzérem.  
Büszkék vagyunk rá, hogy négy éve minden évben került ki tőlünk játékos valamelyik 
akadémiára. (Egyik nagy büszkeségünk Asztalos Dávid, aki az U-17-es magyar válogatott 
egyik erőssége.)   
 
Létesítmény feltételek   
 
Létesítmények szempontjából sajnos nem áll túl jól az egyesület. 
A felnőtt csapat által edzésekre és mérkőzésekre, valamint az utánpótlás csapataink által 
mérkőzésekre használt centerpálya mellett egy meglehetősen rossz állapotú edzőpálya áll a 
rendelkezésünkre. Ezt az utánpótlás csapatok használják edzésekre és sajnos olykor még a 
bajnoki mérkőzésekre is, hisz utóbbi szezonokban a szélsőséges időjárás miatt a pálya sokszor 
teljesen használhatatlan.  
A 2012/2013 sportfejlesztési programon belül szeretnénk a megfelelő edzési és mérkőzésbeli 
körülmények javítását megoldani a pálya felújításokkal, illetve pályakialakításokkal. 

 
 



  
 

Együttműködés más sportszervezetekkel, iskolákkal: 
 
Egyesületünk jól felfogott érdeke - helyzetéből, az MLSZ-nél illetve a kistérségnél betöltött 
szerepe miatt – hogy úgy az alacsonyabb, mint a magasabb osztályú csapatokkal, illetve 
akadémiákkal jó kapcsolatokat ápoljon.  
A környékbeli együttesek közül három településsel is együttműködési szerződést kötöttünk, 
melynek főbb pontjai: 
 - az utánpótlás korú gyerekek korosztályos csapatainkhoz történő irányítása,  
 - szakmai segítség (egy-egy bemutató edzés megtartása, szakmai anyagok továbbadása) 
 - a ceglédi U-19-ből kiöregedő játékosok kölcsönadása a partnercsapat felnőtt együtteséhez. 
Ezek a csapatok az általunk szervezett tornákon nevezési díj nélkül szerepelhetnek, valamint 
az utánpótlás csapatok az NB II-es felnőtt csapat mérkőzéseire ingyenesen jöhetnek. 
 
Az akadémiák közül mindegyikkel jó kapcsolatot alakítottunk ki. Közülük a felcsúti Puskás 
Ferenc Labdarúgó Akadémiával vagyunk szerződéses viszonyban. Ezen szerződés a 
kivételesen tehetséges gyerekek felfelé áramoltatásáról, szakmai továbbképzésekről szól. 
 
Jelenleg a ceglédi iskolákkal (5 db) és az óvodákkal (2 db) szoros kapcsolatban vagyunk, itt 
egyesületünk edzői tartanak labdarúgó foglalkozásokat, illetve irányítják a gyerekeket a 
diákolimpiai versenyeken.    

 

Ingatlan beruházás esetén annak indokoltsága, célja és szakmai tartalma és 
megvalósulásának ütemezése 

Az 4.1. pontban részletezett létesítmény helyzetünknek „köszönhetően” sajnos nem tudunk 
olyan szintű munkát végeztetni az edzőkkel, ami elvárható lenne. Amíg a kisebb 
korosztályokban több termi edzéssel próbáljuk meg kompenzálni ezt a hiányosságot, illetve a 
felnőtt csapatnál a szinte folyamatos pályabérlésekkel, addig a legfontosabb korcsoportok 
edzései sérülnek a legjobban. Ezen a területen mindenképp előrelépés szükséges. Ha ez nem 
történik meg, akkor csökkenő gyerekszámra, a gyengébb minőségű edzések hatására 
képzetlenebb gyerekekre lehet számítani.  
 
A jelenlegi létszámmal működő utánpótlás korosztályok számára ez az egy edzőpálya kevés. 
A körülmények javítására tett eddigi lépéseink a régi salakos edzőpálya helyén füves pályát 
létesítettünk, amely sajnos jelen állapotában nem teszi lehetővé, hogy minőségi munkát 
végezzünk rajta.   
 
Tervezett ingatlan beruházás részletezése  

110x72 m műfüves labdarúgópálya pályavilágítással, öntözési rendszerrel, labdafogó hálóval, 15 
férőhelyes fedett kispaddal 

117x72 m élőfüves centerpálya, fűcsere pályavilágítással és öntözési rendszerrel 

124x63 m élőfüves edzőpálya pályavilágítással, öntözési rendszerrel, labdafogó hálóval 

116x75 m élőfüves labdarúgópálya pályavilágítással, öntözési rendszerrel, labdafogó hálóval 

30x40 m többfunkciós műfüves sportpálya pályavilágítással, labdafogó hálóval 

 



  
 

Már a mostani utánpótlás létszám is szükségessége teszi az edzőpályák megépítését, nem beszélve 
arról, hogy az általunk elképzelt létszámbővítési terv megvalósulása is több utánpótláskorú gyereket 
fog a pályákra „hozni”. 

A füves és műfüves pályák megépítése több ok miatt is rendkívül fontos. 

- Nagyméretű műfüves edzőpálya 40 km-es körzetünkben, tehát a célcsoportunkat jelentő 
kistérségben nincs. 

- A pálya bérlése, utaztatás hatalmas költségeket jelent a szakosztálynak. 

- A téli időszakban U-13-as U-19-es korosztályaink szinte csak teremben tudnak labdás 
gyakorlatokat végezni. Ez a négy hónapos kiesés hatalmas hátrányt jelent a gyerekek 
képzésében.   A füves edzőpályák építésére hasonló okok miatt van szükség, hiszen az egy 
centerpályának hatalmas leterheltséget jelent a nagy utánpótlás létszám.  

- Amennyiben a labdarúgó szakosztályunk anyagi háttere lehetővé teszi az egycsoportos NB II-
be való szereplést, és ezt a csapatnak sikerül is kiharcolnia, úgy még nagyobb utánpótlás 
csapatlétszámmal kell rendelkeznünk. Ezekhez a csapatokhoz teljes mértékben indokolt a 
pályázatban szereplő pályák megépítése, felújítása. 

Eszközök tekintetében is nagy lehetőséget jelent az új forrás, hiszen az elavult, elhasznált 
sportszerek cseréjére eddig nem állt módunkban. 
 
Létesítmény tekintetében egy éven belül egy nagyméretű műfüves és két nagyméretű füves 
edző, illetve centerpályára lenne szükségünk. Ezen kívül nagy lehetőséget látunk egy több 
funkciós 30 x 40 m pálya megvalósításában. A sporttelep adottságai ezt lehetővé teszik, 
hiszen egy 10 ha-s területről van szó, ami ideális abból a szempontból, hogy minden 
korosztály egy helyen tud edzeni. Ehhez a létszámhoz természetesen megfelelő számú 
öltözőre és kiszolgáló épületre van szükség.  
 

 
A sportfejlesztési program szakszövetségi stratégiához való viszonyának 
részletezése, valamint a korábban beadott sportfejlesztési program és a jelen 
sportfejlesztési program közti kapcsolat bemutatása (amennyiben van) 
 

Eredmények: A tavalyi pályázaton elnyert összegnek köszönhetően öt középiskolást tudtunk 
kollégiumban elhelyezni. 

 A szakosztály igazolt sportolóinak létszáma jelentős mértékben nem változott, viszont nagy 
eredmény, hogy a kistérségünkhöz tartozó településekkel pl. Törtel együttműködési megállapodást 
kötöttünk az utánpótlás neveléssel kapcsolatosan. 

A tárgyi eszközeink, felszereléseink bővítésével egyre színvonalasabb és változatosabb edzésmunkát 
tudunk véghezvinni. Olyan eszközöket vásároltunk, melyek az edzők mindennapi munkáját segítik. A 
fotocella bevezetése tényleg nagy siker. A város összes általános iskolájába bekerültünk „általa”. Az 
igazgatóknak elmondtuk, hogy iskolájának összes alsós tagozatos gyerekét felmérnénk. Ezek a 
mérések elsősorban a gyorsaságra vonatkoznak. Futógyorsaság, mozgásügyesség + gyorsaság, 
felméréseket végzünk. Ezt pozitívan vették az iskolák igazgatói, nekünk pedig nagyon nagy 
lehetőséget biztosít, hiszen több száz gyermekre látunk rá, akik közül a leggyorsabbakat és 



  
 

legügyesebbeket kiválasztva tudjuk esetlegesen a futballhoz irányítani őket. A 17 évesek a 19 évesek 
polar órás mérései pedig már ennyi idő után is megmutatták, hogy milyen edzésgyakorlatokon kell 
változtatni a megfelelő hatás és maximális kapacitáskihasználás eléréséhez. 

Az egységes sportruházat nagyon látványosnak és hasznosnak bizonyult. A sportolók és szüleik 
nagyon elégedettek és büszkék gyermekeikre. 

Úgy gondolom, hogy a sportfejlesztési program adta lehetőségeket maximálisan kihasználtuk ebben a 
pár hónapban, illetve lehetővé vált, hogy az álalunk felvázolt fejlesztési programot hitelesen el tudjuk 
indítani.   

Egyedül a pálya helyzetének kérdése maradt érintetlenül. 

Egy hosszú távú folyamat első lépcsője ez, hiszen a felmérések, az iskolai edzések, a környező 
településeken megtartott edzések, felmérések eredménye várhatóan másfél két éven belül fog igazán 
látszódni.  

Településünk lélekszáma (38000 fő), a 120000-es vonzáskörzettel rendelkező kistérségben 
betöltött vezető szerepe, valamint a másodosztályú tagsága mind alátámasztják, hogy 
Ceglédre régiós körzeti központként kell tekinteni.  
A felnőtt csapattal kapcsolatos rövid és hosszú távú célunk, az NBII-es tagság megőrzése. 
Úgy gondoljuk, ez a szint megfelelő vonzerőt jelent a gyerekeknek ahhoz, hogy akár 
általános-, akár középiskolásként a mi csapatunkat válasszák.   
Az utánpótlás területén tovább kell erősítenünk Cegléd kistérségi vezető szerepét. Tavaly 
nyártól volt megfigyelhető, a környékbeli településekről egyre több gyereket tudtunk igazolni. 
Cegléden nem akadémiában kell gondolkodni, de mindenképp ki kell használni a 120.000-es 
vonzáskörzetet, hogy van 5 közép -, és 6 általános iskolánk.  
 
Legfontosabb célunk továbbra is játékosaink létszámának növelése, a megfelelő színvonalú 
utánpótlás nevelés biztosítása, tehetséggondozás. Programunk megvalósításának fontos 
eszközei 
 
- létesítmény helyzet javítása, eszközbeszerzés 
- megfelelő szakemberképzés. 
 
Ezen eszközök fejlesztéséhez szükség van az állam által lehetőséget adó új bevételi forrás 
bevonására, a rövid és hosszú távú szakmai célok anyagi bázisát jelentheti egyesületünk 
számára.  
 
Rövid távú célunk és megvalósításának eszközei: 
 
 Létszámnövelés, tehetségek felkutatása: 
 Óvodai és alsó tagozatos általános iskolás csoportok beindítását kezdeményezzük. A 
foglalkozásokat nem a sporttelepen, hanem az iskolák termeiben illetve pályáin tartjuk. Eddig 
ez két iskolában működött. Amennyiben ezt az anyagiak lehetővé teszik, minden iskolában be 
tudjuk indítani ezeket a foglalkozásokat. Még több gyerekkel szerettetjük meg a játékot. 
Diákolimpiai versenyeken kívüli tornákat tudunk szervezni az iskoláknak, ahol az igazolt 
játékosok nem vehetnek részt. Ezt a versenyt ki tudjuk terjeszteni a környező települések 
iskoláira is. 
Olyan szakember foglalkoztatására nyílik lehetőség, aki a kistérség csapatainak edzéseit, 
mérkőzéseit járva figyelemmel tudja kísérni a tehetségeket.  



  
 

 
Szakemberképzés: 
Csapatainkkal 10 edző foglalkozik, akiknek végzettsége igen különböző. Ebben mindenképp 
előrelépés szükséges, hiszen mindössze két edzőnknek van „A” licence és a már szükséges 
állami edzői végzettsége együttesen. Lehetősége lesz az egyesületünknek, hogy ebben a 
tekintetben is felzárkózzunk és az előírásoknak megfelelő végzettségét mindenki 
megszerezze. 
 
Közép és hosszú távú célok: 
 
Létszámnövelés: 
A három-, öt éves tervünk szerint minden évben ki kell tudnunk állítani korosztályos csapatot.  
Mindezek segítségével a jelenlegi létszám a duplájára nőhetne, figyelembe véve Cegléd 
kistérségi központi szerepét is. A nagyobb létszám lehetővé tenné, hogy minél több gyerekre 
lássunk rá, ezáltal több tehetséget tudnánk felfedezni, akik közül remélhetőleg egyre többen 
tagjai lehetnének majd a stabil NB II-es ceglédi csapatnak, a legtehetségesebbek pedig az 
akadémiáknak. Természetesen az utánpótlásunk létszám bővülésének nem csak az NB II., 
NBI., és az akadémiák látnák hasznát, hanem a környékbeli alacsonyabb osztályú amatőr 
csapatok is. 
 
Az alsó táblázat mutatja a tervezett létszámot. 
Az U6-tól az U9-es korosztályoknál természetesen sokkal nagyobb létszámról van szó, hiszen 
minden iskolában lesznek csapataink. ( Mind a négy korosztályban 4-4 korosztályos csapattal 
számolunk.) 

Korosztályok Tervezett létszám Edzői létszám Edzésszám Versenytípusok 

U6 22 fő 1 fő  2 edzés/hét MLSZ EUP 

U7 25 fő 1 fő  2 edzés/hét MLSZ EUP 

U8 20 fő 1 fő  2-3 edzés/hét MLSZ EUP 

U9 20 fő 1 fő  3 edzés/hét MLSZ EUP 

U10 20 fő 1 fő  3 edzés/hét MLSZ EUP 

U11 20 fő 1 fő  3 edzés/hét MLSZ EUP 

U13 23 fő 1 fő  4 edzés/hét MLSZ  

U15 25 fő 1 fő  4 edzés/hét MLSZ 

U17  22 fő 1fő 4-5edzés/hét MLSZ 

U19  24 fő 1 fő  4-5edzés/hét MLSZ 



  
 

Összesen 221 fő min. 10 fő 31-34 
edzés/hét   

Szakemberképzés: 
A terveink szerint megnövekedett játékos létszámhoz több szakképesítéssel rendelkező 
edzőre, szakemberre lesz szükség.  
Fontos munkatársaink anyagi megbecsülésének javítása és kiszámíthatóvá tétele valamint 
folyamatos képzésének biztosítása  
 
A szakosztályunk által elképzelt utánpótlás fejlesztési terv és a Magyar Labdarúgó Szövetség 
által felvázolt utánpótlás stratégia szoros kapcsolatban, van különös tekintettel fő célunkra a 
tömegesítésre, a társadalom minél szélesebb rétegeinek aktivizálása a labdarúgás terén.  
Amióta az MLSZ a Bozsik program kapcsán területi központokat alakított ki, azóta Cegléd a 
120 ezres vonzáskörzetet lefedve kistérségi központként, illetve alközpontként szerepel ebben 
a rendszerben, így rálátást nyerhetünk a környék tehetségeire, segíthetjük őket a képzési 
rendszerbe kerülésben.  
 

A sportfejlesztési program lehetséges társadalmi és gazdasági hatásai (különös 
tekintettel azok időbeni realizálódására), a várt előnyök és a figyelembe veendő 
kockázatok megjelölése 

 

Az általunk megvalósítani kívánt sportfejlesztési program társadalmi és gazdasági hatásait 
érdemes a közvetlen és közvetett hatások szerint is elválasztani. A támogatás közvetlen 
társadalmi hatása, hogy a nálunk dolgozó szakember gárda munkavállalása kiszámítható 
alapokat kap, anyagi elismerésük és így életkörülményeik javulhatnak. Gazdasági hatásokat 
tekintve továbbá a munkaviszonyos és megbízási jogviszonyos szerződésekre való átállással 
egyúttal az állami adóbevételek is látványosan emelkednek, hiszen még az EKHO szerinti 
juttatások esetében is a nettó juttatáson felül kb. 40% adó- és járulékbefizetés keletkezik.  
 
A közvetett hatások már szélesebb társadalmi réteget érinthetnek, hiszen egy anyagilag 
megerősödő szervezet sokkal jobb feltételekkel folytathatja tömegesítési programjait, továbbá 
megtarthat számos olyan kiemelkedő képességű játékost, ahol a szüők anyagi szerepvállalása 
ezt egyébként már nem tenné lehetővé. Sajnos a kialakult és viszontagságos gazdasági 
helyzetben mind többször kell ezzel a problémával szembesülnünk.  
A folyamatos, minőségi munkához elengedhetetlen szakmailag jó edzők alkalmazása, akik 
csak a labdarúgásra, a sportolók fejlődésére tudnak a nap 8 órájában koncentrálni. Olyan 
bért kívánunk biztosítani, ami ezt lehetővé teszi számukra. 


